
                      Rada Miejska Gminy
                              w Skokach

                     

PROTOKÓŁ  nr XXXII/2005
                 
                    XXXII sesji Rady Miejskiej Gminy  w Skokach
                    odbytej w dniu 
                 9 lutego  2005r. od godz.1400 do godz. 1715

                    w sali  Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy
                    w Skokach.

       

                             
 

Radni Rady  Miejskiej Gminy Skoki
                         obecni zgodnie z załączoną listą obecności.

Porządek  obrad

 



  XXXII  sesji Rady Miejskiej Gminy 
w Skokach 

1.    Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2.    Wybór sekretarza obrad.
3.    Przyjęcie „Protokółu z ostatniej sesji Rady”.
4.    Przedstawienie porządku obrad oraz ewentualne wnioski  do jego zmiany.
5.    Podjęcie uchwały  w sprawie wygaśnięcia mandatu  radnego.
6.    Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy Skoki 
       na 2005r. 
7.    Podjęcie  uchwały w sprawie powołania Sekretarza Gminy Skoki.
8.    Podjęcie uchwały  w sprawie zatwierdzenia Planu  Rozwoju wsi Rościnno.
9.    Podjęcie uchwały w sprawie  wprowadzenia opłaty  prolongacyjnej.
10.  Podjęcie  uchwały w sprawie zaopiniowania  Planu Ochrony  Parku
       Krajobrazowego  Puszcza Zielonka.  
11.  Podjęcie uchwały  w sprawie  utworzenia rachunku dochodów
       własnych przy Gimnazjum nr 1 w Skokach.
12.  Podjęcie uchwały  w sprawie  utworzenia rachunku dochodów
       własnych przy Szkole Podstawowej w Skokach.
13.  Podjęcie uchwały  w sprawie  utworzenia rachunku dochodów
       własnych przy  Przedszkolu Samorządowym w Skokach.
14.  Podjęcie uchwały w  sprawie przyjęcia  na własność gminy  Skoki 
       z Zasobu Agencji  Nieruchomości Rolnych  Oddział Terenowy w Poznaniu 
       nieruchomości zabudowanej obiektem byłej kotłowni w Brzeźnie.
15.  Podjęcie uchwały  w sprawie zbycia  nieruchomości gruntowej 
       zabudowanej w Rejowcu obejmującej działkę  nr 89/4 o pow. 0,1224 ha.
16.  Podjęcie uchwały  w sprawie  rezygnacji z prawa pierwokupu użytkowania 
       wieczystego działki nr 1361, położonej przy ul. Akacjowej nr 6 w Skokach.
17.  Podjęcie uchwały  w sprawie  uznania obiektów przyrodniczych za użytki 
       ekologiczne.
18.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  Uchwały nr II/6/2002 Rady Miejskiej 
       Gminy Skoki z dnia 4 grudnia 2002 r. dot. ustalenia składu osobowego 
       oraz wyboru przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady  Miejskiej  Gminy  
       Skoki.
19.  Podjęcie uchwały  w sprawie  zmiany Uchwały nr II/7/2002 Rady Miejskiej  
       Gminy Skoki z dnia 4 grudnia 2002 r. dot. ustalenia  składów osobowych 
       oraz wyboru przewodniczących komisji Rady Miejskiej  Gminy  Skoki.
20.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy  Komisji
       Rady Miejskiej  Gminy Skoki na 2005r.
21.  Podjęcie uchwały  w sprawie  wyboru redaktora naczelnego czasopisma 
       samorządowego pod tytułem „Wiadomości  Skockie”.
22.  Podjęcie uchwały  w sprawie zbycia nieruchomości  w Sławicy.
23.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  zbycia gruntu gminnego w Skokach 
       w rejonie ulicy Polnej i  Topolowej.
24   nterpelacje radnych.
25   Komunikaty, wolne wnioski.
26   Zakończenie.

ad. 1 

 



                                    Otwarcia obrad  XXXII  sesji Rady Miejskiej  
Gminy  w Skokach  dokonała Przewodnicząca  Rady Miejskiej 
Gminy  w Skokach  Pani Grażyna Szymkowiak.
Stwierdziła, że na ogólny stan 15 radnych  Rady obecnych 
na sesji Rady było  14 - wobec czego  Rada Miejska Gminy 
Skoki była prawomocna do prowadzenia obrad, podejmowania 
uchwał oraz opinii i wniosków zgodnie z ustawą o samorządzie 
gminnym (Dz.U.Nr 142 poz. 1591 tekst jednolity z 2001r.ze zm.)   
i  Statutem Gminy Skoki  (Dziennik Urzędowy  Województwa Wielkopolskiego  
Nr  109  poz. 2005 z dnia 27.06.2003r.).
Radny  Kazimierz Grzegorzewski  - spóźnił się i był obecny  od pkt. 6
porządku obrad sesji  Rady. 

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej Gminy 
Pani Grażyna Szymkowiak
po stwierdzeniu  quorum i otwarciu powitała osobno 

-  radnych Rady Miejskiej Gminy Skoki, 
-  Burmistrza Miasta Gminy Pana Tadeusza Kłosa, 
-  wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Krzysztofa 
   Migasiewicza
 - skarbnika Gminy Aleksandrę Kamińską, 
 - kierowników  jednostek  organizacyjnych Gminy, 
 - sołtysów wsi, 
 - pracowników Urzędu, byłego sekretarza Gminy
   Edmunda Lubawego,
 - przedstawicieli prasy lokalnej oraz  wszystkich 

            przybyłych gości.  

ad. 2

Zgodnie z  Rozdz.V pkt.3 § 32 ust. 3  Statutu Gminy Skoki 
na sekretarza obrad  XXXII  sesji  Rady Miejskiej Gminy w Skokach  
powołano (zgodnie z  wcześniejszym ustaleniem, że każdy z radnych 
będzie kolejno pełnił funkcję sekretarza)
radnego Leszka Gronowicza
(13  głosów za  i  1 głos wstrzymujący się)

Przewodnicząca Rady Grażyna Szymkowiak
poinformowała, że wybrany sekretarz obrad  będzie nadzorował 
prowadzenie protokółu sesji i ustalał  wyniki  jawnego głosowania.

 
ad. 3

Sekretarze obrad
- XXXII sesji Rady radny  Przemysław Bogunia

 



poinformował radnych, że protokół z  dnia 22 grudnia 2004r.
został przeczytany i sprawdzony  jest zgodny z tokiem postępowania sesji,
oddaje istotę posiedzenia, wyników głosowań toku dyskusji oraz interpelacji 
i zapytań.
Jednak  w załączniku  nr 1 do  Uchwały nr XXXI/182/2004 r. dotyczącej uchwalenia 
Planu Rozwoju Lokalnego dla Gminy  Skoki dołączono strony  nie będące przedmiotem
obrad Rady, i  tak strona: 
nr 96 zawiera              pkt. II planu tj. Obszar i czas jego  realizacji.
                                   pkt. III Aktualną  sytuację  społeczno - gospodarczą, 
                                              położenie i powierzchnię gminy.
strona 99    - ludność
strona 102  - sieć osadnicza
strona 105  - środowisko przyrodnicze
strona 111  - obiekty  dziedzictwa kulturowego
strona 113  - infrastruktura techniczna
strona 118  - gospodarka
strona 121  - sytuacja  społeczna
strona 124  - finanse gminy
strona 126  - analiza SWAT
strona 135  - główne problemy.
Ponadto  na stronie 119 wystąpiły  błędy w numerowaniu lp. - co  zostało poprawione 
w mojej obecności i własnoręcznie przeze mnie podpisane.

W związku, że przedstawione zmiany załącznika  nie wpływają na całokształt
protokółu wnoszę o jego przyjęcie.
Protokóły sesji Rady są do wglądu w biurze Rady codziennie 
w godzinach pracy Urzędu Miasta i Gminy.

ad. 4

Przewodnicząca  Rady Miejskiej Gminy 
Pani  Grażyna Szymkowiak  przedstawiła porządek obrad
sesji  Rady, a następnie zapytała  o uwagi i wnioski do ustalonego 
porządku obrad dzisiejszej sesji Rady.
1. Przewodniczący  Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Komunikacji
    Grzegorz Owczarzak
     wnioskował  w imieniu Komisji o wykreślenie z porządku obrad
     pkt. 14 tj. projekt  uchwały  w sprawie zbycia  nieruchomości gruntowej        
     zabudowanej  w Rejowcu.

Komisja prosi o nie podejmowanie tej uchwały do czasu przeprowadzenia
konsultacji społecznych z mieszkańcami wsi  Rejowiec w temacie 
zagospodarowania tej  działki.
Opóźnienie  w czasie podjęcia tej uchwały nie spowoduje obniżenia jej
wartości, a mieszkańcy  Rejowca będą mieli  możliwość decydowania 
o infrastrukturze  swojej wsi.

2. Burmistrz Miasta i Gminy  Tadeusz Kłos

 



      zgłosił wniosek  o wprowadzenie dodatkowo  do  porządku obrad
1. jako  pkt. 22 porządku obrad
    - podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości 
      w Sławicy.
2. jako pkt. 23 porządku obrad
   - podjęcie uchwały  w sprawie zbycia gruntu gminnego 
     w Skokach  w rejonie ulicy Polnej i Topolowej.

Burmistrz Miasta i Gminy  uzasadniając  mówił, iż w  momencie kiedy  były  
wysyłane materiały  na sesję Rady  nie mieliśmy jeszcze wszystkich uzgodnień,
szczególnie z notariuszem w kwestii  zawierania aktów notarialnych na sprzedaż  
byłych  działek POD Zacisze w Sławicy.
Natomiast jeśli chodzi o  drugi projekt uchwały - to  zgłosił się nowy inwestor chętny  
do zainwestowania w zakład pracy zatrudniający  pracowników - dlatego  niezwłocznie
chcemy  zaproponować  mu teren pod planowaną inwestycję.
W związku  z czym wnioskuje dodatkowo  o  wprowadzenie do porządku obrad
wnioskowanych  projektów uchwał.

Przewodnicząca Rady  Grażyna Szymkowiak
p o d a ł a  pod  głosowanie
kolejno  zgłoszone wnioski

1. Wniosek o wykreślenie z porządku obrad  projekt uchwały  
    w sprawie  zbycia  nieruchomości gruntowej zabudowanej 
    w Rejowcu

Rada Miejska Gminy  w głosowaniu wniosek  odrzuciła
/3 głosy za, 7 głosów przeciwnych i  4 głosy  wstrzymujące się/
gdyż nie uzyskał większości  głosów „za”.
 
2. Wniosek  o wprowadzenie do porządku  obrad jako  pkt. 22 
     projekt  uchwały  w sprawie zbycia nieruchomości w Sławicy.

Rada w głosowaniu  jawnym  wniosek przyjęła  / 14 głosów za - jednogłośnie/

 

3. Wniosek  o wprowadzenie do porządku  obrad jako  pkt. 23
     projekt  uchwały  w sprawie zbycia  gruntu  gminnego w Skokach 
     w  rejonie ulicy  Polnej i Topolowej.
Rada w głosowaniu  jawnym  wniosek przyjęła  / 14 głosów za - jednogłośnie/.

Przewodnicząca Rady Grażyna Szymkowiak
poinformowała, że  tak ustalony porządek obrad z uwzględnieniem 
zmian tj.  wprowadzenia dodatkowo  do  porządku  obrad dwóch projektów
uchwał, jako  pkt. 22 i 23   stanowi podstawę do prowadzenia obrad 
XXXII sesji Rady  Miejskiej Gminy Skoki. 

 



 
ad. 5

Przewodnicząca Rady  Grażyna Szymkowiak
odczytała projekt  uchwały  wraz z uzasadnieniem wskazując, że 
dnia 21 października 2004r. Sąd Okręgowy  w Poznaniu utrzymał w mocy
zaskarżony  wyrok  Sądu  Rejonowego  w Gnieźnie skazujący radnego
Franciszka  Deminiaka  za przestępstwo  z art. 212 kk.
Tym  samym spełnione zostały przesłanki  art. 190 ust. 1 pkt. 4
ustawy z dnia 16 lipca 1998r. ordynacja wyborcza do  rad gmin, rad powiatów
i  sejmików województw /tj. Dz.U. nr 159 poz.1547 z 2003r. ze zm./ zgodnie 
z którym wygaśnięcie mandatu radnego  następuje wskutek prawomocnego
skazującego  wyroku sądu orzeczonego za przestępstwo umyślne.
Ze względu na fakt, że odpis wyroku sądu /ze stwierdzeniem uprawomocnienia się/
stanowiący podstawę podjęcia niniejszej  uchwały  w sprawie wygaśnięcia
mandatu radnego Rada Miejska Gminy  otrzymała w dniu  6 stycznia 2005r.
podjęcie niniejszej  uchwały  na dzisiejszej sesji  jest uzasadnione.

Rada Miejska Gminy
w głosowaniu jawnym  p o d j ę ł a 
(13 głosami za, 1 głosem wstrzymującym  się /
Uchwałę nr XXXII/185/2005
w sprawie  wygaśnięcia mandatu radnego 
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr 1 do protokółu sesji Rady.

Pan Franciszek Deminiak
zajmując głos mówił, że przez okres 6 lat, jako  radny  był przeszkodą 
w tej i poprzedniej  Radzie. Pewna grupa ludzi poszła z nim do sądu 
- bo powiedziałem publicznie o niegospodarnym zarządzaniu gminą.
Za wszystko co złe z mojej  strony - przepraszam !
Dzisiaj jest święto  nie chcę przedłużać obrad sesji - chcę żeby zdążyli
uczestnicy  sesji na mszę św. i  posypali sobie głowę popiołem.
radny  Franciszek  Deminiak
opuścił miejsce przy stole radnych i zajął miejsce na widowni.

ad. 6

Skarbnik  Gminy  Aleksandra Kamińska
w imieniu  Burmistrza Miasta i Gminy  Tadeusza Kłosa

1.  przedstawiła projekt  uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem.
2.  odczytała opinię Regionalnej Izby  Obrachunkowej w Poznaniu
     do  projektu  budżetu.
     załącznik nr 2 do protokółu sesji Rady.
3.  przedstawiła autopoprawki Burmistrza Miasta i Gminy 
     do projektu  budżetu uwzględniające dodatkowe dochody budżetowe
     i  wnioski zgłoszone podczas pracy nad projektem budżetu.

               załącznik nr 3 do protokółu sesji Rady

 



Przewodnicząca Rady  Grażyna Szymkowiak
ogłosiła 5 minutową przerwę w obradach sesji Rady.

Po przerwie Przewodnicząca Rady  Grażyna Szymkowiak 
obrady sesji  wznowiła przystępując do omawiania kolejnego  
punktu porządku  obrad.

4. Przewodnicząca Rady  Grażyna Szymkowiak
    poprosiła przewodniczących stałych  komisji  o przedstawienie 
    opinii komisji  Rady do projektu  budżetu. 

               Opinie komisji stanowią kolejno załączniki nr 4, 5 i 6 do protokółu sesji Rady.

5. W dyskusji  głos zabrał:

radny  Jarosław Modlibowski
- prosił  Burmistrza o potwierdzenie, że w wyniku realizacji 
tegorocznego  budżetu zmniejszymy  zadłużenie gminy o ok. 0,5 mln. zł.
jak przedstawiono w opinii Komisji  Finansów. Jeśli w projekcie budżetu
planujemy dalsze zaciągnięcie zobowiązań na ok.1,5 mln zł.

Burmistrz Miasta i Gminy  Tadeusz Kłos
odpowiadając mówił, że zmniejszenie zadłużenia jest prawdziwe
biorąc pod uwagę planowaną spłatę zadłużenia. 
Jednak  w przypadku, gdybyśmy  musieli  zaciągnąć nowe kredyty 
czy pożyczki  na zapisane i  planowane w projekcie budżetu zadania 
- to  zadłużenie gminy rzeczywiście  wzrośnie.
Z uwagi  na fakt, że nie było innych  uwag i  pytań do  projektu  budżetu,
autopoprawek oraz opinii Regionalnej  Izby  Obrachunkowej i 
opinii  stałych  Komisji  Rady

Przewodnicząca Rady  Grażyna Szymkowiak
poddała projekt  uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta i gminy
na 2005 r.  pod jawne głosowanie.

Rada Miejska Gminy
p o d j ę ł a 
(14 głosami za -  jednogłośnie /
Uchwałę nr XXXII/186/2005
w sprawie  uchwalenia budżetu  miasta i gminy  Skoki
na 2005r. 
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr  7  do protokółu sesji Rady.

ad. 7

 



Burmistrz Miasta i Gminy Tadeusz Kłos
omawiając projekt uchwały  wskazał, że funkcję burmistrza pełni już 
poraz  czwarty, jednak  pierwszy  raz  spotyka się z koniecznością
obsadzenia stanowiska sekretarza Gminy. 
Z uwagi  na fakt , że z dniem  31 grudnia 2004r. uchwałą Rady  Miejskiej
Gminy  Skoki został odwołany Pan Edmund Lubawy z funkcji  sekretarza
Gminy w związku z przejściem na emeryturę zachodzi konieczność
powołania nowego  sekretarza Gminy.
Na podstawie  przepisów  ustawy o  samorządzie gminnym organem
uprawnionym do powołania sekretarza Gminy jest  Rada  na wniosek
Burmistrza.
W związku  z czym proponuję powołanie Pani Blanki Gaździak na
stanowisko sekretarza Gminy z dniem  01.03.2005r.

Radny  Grzegorzewski Kazimierz
zgłosił  formalny  wniosek o głosowanie  tajne  w sprawie 
powołaniem sekretarza Gminy.

Radca Prawny Urzędu  Mirosława Nowakowska
wyjaśniała, że nie można przeprowadzić głosowania tajnego
- bo  zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym uchwały rady 
gminy zapadają zwykłą większością głosów w obecności co najmniej 
połowy  ustawowego składu rady, chyba że ustawa stanowi inaczej.

Po wyjaśnieniu przez radcę prawnego interpretacji prawnej  
radny Grzegorzewski Kazimierz 
wycofał zgłoszony wcześniej wniosek.

Przewodnicząca  Rady  Grażyna Szymkowiak
poprosiła o opinię  stałych  Komisji  Rady,
a następnie  p o d a ł a projekt uchwały  w sprawie 
powołania sekretarza Gminy
  
Rada Miejska Gminy
p o d j ę ł a 
(14 głosami za -  jednogłośnie /
Uchwałę nr XXXII/187/2005
w sprawie  powołania sekretarza Gminy Skoki. 
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr 8  do protokółu sesji Rady.

Burmistrz Miasta i Gminy Tadeusz Kłos
- podziękował radnym Rady za przyjęcie i jednogłośne poparcie propozycji 
jego kandydatki i powołania na sekretarza gminy Pani Blanki Gaździak.
Podziękował także za jednogłośne przyjęcie budżetu  miasta i gminy na 2005r.
Zapewniał, że tak duże zaufanie będzie ze jego strony odwzajemnione i  będzie 

 



czynił wszystko, aby współpraca Burmistrza, Urzędu z Radą była jak najlepsza 
i jak najbardziej  układna i efektywna.

ad. 8

Burmistrz Miasta i Gminy  Tadeusz Kłos
omawiając projekt uchwały wskazał, że w celu otrzymania 
dofinansowania dla wsi  Rościnno z Sektorowego Programu 
Operacyjnego „Restrukturyzacja i modernizacja sektora żywnościowego 
oraz rozwój obszarów  wiejskich” dla zadań określonych w działaniu 
2.3 „Odbudowa wsi oraz zachowanie i ochrona dziedzictwa kulturowego”
został opracowany Plan Rozwoju Wsi Rościnno.
Finansowaniu w tym działaniu podlegają projekty powstałe z inicjatywy
mieszkańców wsi.
W tym celu w trakcie zebrania wiejskiego w dniu 25.10.2004 r. powołano
„Grupę Inicjatywną”, która z udziałem Urzędu Gminy opracowała niniejszy
Plan Rozwoju Wsi Rościnno. W dokumencie tym określono planowane do
realizacji  zadania służące rozwojowi i odnowie wsi Rościnno z finansowym
wsparciem SPO „Restrukturyzacja i modernizacja  sektora żywnościowego
oraz rozwój obszarów wiejskich”.
Zapisane zadania w Planie Rozwoju Wsi  Rościnno zostały przyjęte do
realizacji uchwałą nr 2/2004 zebrania wiejskiego mieszkańców wsi Rościnno
w dniu  16 grudnia 2004r.

Zgodnie z przepisami  ustawy o  samorządzie gminnym do  wyłącznej
właściwości rady  gminy  należy uchwalenie programów gospodarczych
w tym  niniejszego Planu  Rozwoju Wsi Rościnno, który  jest  wymagany 
przy  składaniu wniosku o pomoc finansową.
Wobec powyższego występuję do  Rady  Miejskiej  Gminy  o  podjęcie
uchwały  w przedmiotowej  sprawie.

Następnie wysłuchano opinii stałych komisji Rady do projektu uchwały.

Rada Miejska Gminy
p o d j ę ł a 
(12  głosami za i  2  głosami  wstrzymującymi  się )
Uchwałę nr XXXII /188/ 2005
w sprawie zatwierdzenia Planu Rozwoju Wsi Rościnno.
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr  9 protokółu  sesji  Rady.

Radny  Biały Paweł
zgłosił formalny  wniosek o  5 minutową przerwę w obradach.
W wyniku  głosowania 
wniosek  został przyjęty większością głosów za

 



w związku  z czym  Przewodnicząca Rady  Grażyna Szymkowiak
ogłosiła 5 minutową przerwę w obradach sesji Rady.

Po przerwie Przewodnicząca Rady  Grażyna Szymkowiak 
obrady sesji  wznowiła przystępując do omawiania kolejnego  
punktu porządku  obrad.

ad. 9
 
Skarbnik Gminy Aleksandra Kamińska
omawiając projekt uchwały wskazała, że w związku ze zmianą art. 57
ordynacji podatkowej dającą możliwość radom gminy wprowadzenie  
opłaty prolongacyjnej z tytułu rozłożenia na raty  lub  odroczenia 
terminu płatności podatków a także zaległości podatkowych,
stanowiących dochód budżetu  gminy, zrodziła się potrzeba  
wprowadzenia zmiany uchwały  dotyczącej opłaty  prolongacyjnej. 
Powyższa zmiana ma na celu umożliwienie  stosowania opłaty
prolongacyjnej z tytułu rozłożenia na raty lub odroczenia terminu  
płatności  również w stosunku do  zaległości podatkowych, co  pozwoli
przestrzegać zasadę równości wszystkich podatników w przypadku
korzystania z ulg podatkowych.
 

Następnie wysłuchano opinii stałych komisji Rady 
do projektu uchwały.

Rada Miejska Gminy
p o d j ę ł a 
(13  głosami za i  1  głosem  wstrzymującym się )
Uchwałę nr XXXII /189/ 2005
w sprawie  wprowadzenia opłaty  prolongacyjnej.
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr 10 protokółu  sesji  Rady.

Burmistrz Miasta i Gminy Tadeusz Kłos
zwrócił się do przewodniczącej i  radnych  Rady  z prośbą o przesunięcie 
w porządku  obrad kolejności omówienia projektu uchwały  w sprawie
zaopiniowania Planu  Ochrony  Parku Krajobrazowego Puszcza Zielonka
z uwagi fakt, że przedstawiciele  Urzędu  Wojewódzkiego w Poznaniu
są obecni na sesji Rady  i  nie musieli by czekać i  wysłuchiwać wszystkich
spraw Rady, aż do pkt.17 obrad sesji  Rady.

Przewodnicząca Rady Grażyna Szymkowiak  
poprosił o opinię prawną radcę prawnego Urzędu 
- czy istnieje taka możliwość przesunięcia  kolejności  punktu  

 



przyjętego w porządku obrad. 

Radca Prawny Urzędu  Mirosława Nowakowska
- wyjaśniała, że Rada nie będzie zmieniała porządku , tylko chodzi   o przesunięcie
kolejności omawiania sprawy, która jest już przyjęta w porządku  obrad. 
Dlatego uważam, że jeśli Rada w głosowaniu  przychyli się do prośby  Burmistrza 
- to nie ma żadnych prawnych  przeszkód  prawnych, aby  kolejność przesunąć 
zgodnie z treścią wniosku.

Przewodnicząca Rady Grażyna Szymkowiak
poddała wniosek Burmistrza Miasta i Gminy  pod głosowanie.
W wyniku  głosowania 
wniosek został przyjęty  jednogłośnie .

Radny  Biały Paweł
zgłosił formalny  wniosek o  5 minutową przerwę w obradach.
W wyniku  głosowania wniosek  został przyjęty większością głosów 
za w związku  z czym  Przewodnicząca Rady  Grażyna Szymkowiak
ogłosiła 5 minutową przerwę w obradach sesji Rady.

Po przerwie Przewodnicząca Rady  Grażyna Szymkowiak 
obrady sesji  wznowiła przystępując do omawiania kolejnego  
punktu porządku  obrad.

ad. 10

Burmistrz Miasta i Gminy  Tadeusz Kłos
udzielił głosu Pani Danucie Śliwa - pracownikowi terenowemu
Wielkopolskiego  Zespołu  Parków Krajobrazowych  Urzędu
Wojewódzkiego w Poznaniu 
- w celu omówienia projektu  uchwały w powyższej  sprawie.
Pani  Danuta Śliwa
omawiając projekt uchwały  wskazała, że nowelizacja przepisów 
ustawy z 2004r. o ochronie przyrody nakłada na dyrektora Zespołu 
Parków Krajobrazowych Województwa Wielkopolskiego obowiązek
uzgodnienia projektu Planu Ochrony Parku Krajobrazowego Puszcza
Zielonka z radami gmin. Ustalenia zawarte w Planie Ochrony  Parku
Krajobrazowego Puszcza Zielonka zbliżone są z koncepcją polityki
przestrzennej i strategią rozwoju turystyki na terenie parku 
krajobrazowego w granicach gminy Skoki.
Dokonanie tych uzgodnień i pozytywne zaopiniowanie przez Radę 
Miejską  Gminy Planu Ochrony  Parku  Krajobrazowego jest niezbędne 
do podjęcia dalszych działań w kierunku wydania rozporządzenia 
Wojewody  Wielkopolskiego ustanawiającego Plan Ochrony  Parku
Krajobrazowego Puszcza Zielonka. 

 



W dyskusji
radny  Jarosław Modlibowski
pytał się, czy w przedstawianym  planie do  zaopiniowania
są jakieś zasadnicze zmiany, o których powinni być poinformowani
radni Rady .
Pani Danuta Śliwa - pracownik  terenowy  Wielkopolskiego  Zespołu 
Parku Krajobrazowego Urzędu  Wojewódzkiego
wskazała, że żadnych  zasadniczych zmian nie wprowadzono, są tylko
zmiany typowo kosmetyczne. Wszelkie zmiany mieszczą się w Studium
Rozwoju Gminy Skoki.
Omówiła i pokazała zmiany na wykresach planszowych.

Z uwagi na brak  innych pytań i uwag  
Przewodnicząca Rady Grażyna Szymkowiak 
poddała projekt uchwały pod  głosowanie.

Rada Miejska Gminy
po wysłuchaniu opinii stałych  komisji Rady
p o d j ę ł a 
(  14 głosami za - jednogłośnie )
Uchwałę nr XXXII/ 190/2005
w sprawie  zaopiniowania  Planu Ochrony Parku Krajobrazowego
Puszcza Zielonka
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr 11 do protokółu sesji Rady.

ad. 11

Z upoważnienia Burmistrza Miasta i Gminy
Alicja Wołkow - kierownik Referatu  Oświaty
omawiając projekt uchwały wskazał , że  w związku ze zmianą ustawy o finansach
publicznych z dnia  25 listopada 2004r. uchylającą  dotychczasowe przepisy podstawy
istnienia środków specjalnych i dającą  możliwość jednostce samorządu terytorialnego
utworzenia  rachunku dochodów własnych.
Dlatego proponujemy  w przedstawionych  Radzie  projektach uchwał  utworzyć  
rachunek  dochodów własnych

- przy  Gimnazjum nr 1 im. Polskich Olimpijczyków w Skokach
- przy  Szkole Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Skokach
- przy   Przedszkolu  Samorządowym  w Skokach.

Rada Miejska Gminy
po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady
p o d j ę ł a 

 



( jednogłośnie  - 14 głosami za )
Uchwałę nr  XXXII/191/2005
w sprawie utworzenia rachunku  dochodów własnych
przy  Gimnazjum  nr 1  im. Polskich Olimpijczyków  w Skokach
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr 12 do  protokółu sesji Rady.

ad. 12

Rada Miejska Gminy
po wysłuchaniu  opinii stałych komisji Rady
p o d j ę ł a 
( 14 głosami  za - jednogłośnie /
Uchwałę nr  XXXII/192/2005
w sprawie utworzenia rachunku  dochodów własnych
przy Szkole Podstawowej im. Adama Mickiewicza w Skokach
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr 13 do  protokółu sesji Rady.

ad. 13

Rada Miejska Gminy
po wysłuchaniu  opinii stałych komisji Rady
p o d j ę ł a 
( 14 głosami  za - jednogłośnie /
Uchwałę nr  XXXII/193/2005
w sprawie utworzenia rachunku  dochodów własnych
przy Przedszkolu  Samorządowym w Skokach
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr 14 do  protokółu sesji Rady.

ad. 14

Burmistrz Miasta i Gminy Tadeusz Kłos
omawiając projekt uchwały wskazał , że w związku z postulatami
mieszkańców wsi  Brzeźno podjęto  starania w Agencji Nieruchomości  
Rolnych - Oddział Terenowy w Poznaniu o nieodpłatne przekazanie 
gminie Skoki obiektu byłej kotłowni z przeznaczeniem  na świetlice wiejską. 
W wyniku podjętych starań Agencja zadeklarowała gotowość przekazania 
na rzecz gminy ww. obiektu.
Przekazaniu  podlegają również grunty związane z obiektem  kotłowni
oznaczonej jako działki nr 31/6 o pow. 0,0067 ha  oraz  nr 34/2 o pow.
0,0132 ha.
Koszty  związane z przygotowaniem  dokumentacji formalno prawnej
i notarialnym przeniesieniem własności ponosi gmina Skoki.

 



Nabywanie  nieruchomości gruntowych należy do  spraw majątkowych
gminy, o których  decyduje rada gminy  w drodze uchwały.
W tej sytuacji przedkładam projekt uchwały pod obrady Rady.
 
Następnie wysłuchano opinii stałych komisji Rady 
do projektu uchwały.

Rada Miejska Gminy
p o d j ę ł a 
(14  głosami za - jednogłośnie )
Uchwałę nr XXXII /194/2005
w sprawie  przyjęcia na własność gminy Skoki z Zasobu Agencji
Nieruchomości Rolnych Oddział Terenowy  w Poznaniu nieruchomości
zabudowanej obiektem byłej kotłowni w Brzeźnie.
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr 15  do protokółu  sesji  Rady.

ad. 15

Burmistrz Miasta i Gminy Tadeusz Kłos
omawiając projekt uchwały  wskazał, że nieruchomość gruntowa
zabudowana budynkiem  gospodarczym obejmująca działkę nr 89/4
o pow. 0,1224 ha  położona w Rejowcu przy  drodze powiatowej do  
Stawian powstała po  geodezyjnym podziale działek o numerach 
89/1 i  89/2 zabudowanych obiektami  szkolnymi.
W rezultacie tego podziału wydzielono odrębną działkę pod budynkiem
szkoły o numerze geodezyjnym 89/3, którą wraz z budynkiem szkoły
przekazano w użyczenie  Fundacji Pomoc Dzieciom Wiejskim z siedzibą 
w Bliżycach oraz działkę nr 89/4  związaną z budynkiem gospodarczym /
inwentarskim /, którego  przejęciem nie była zainteresowana Fundacja.
Obecnie budynek gospodarczy /inwentarski / jako zbędny nie jest
wykorzystywany a nieruchomość może być przedmiotem sprzedaży.
Na sprzedaż nieruchomości ogłoszony  zostanie przetarg, a w sytuacji 
gdy  sprzedaż w wyniku  przetargu okaże się bezskuteczna przewiduje 
się możliwość sprzedaży w drodze negocjacji.
Proponowana sprzedaż działki może być przeznaczona pod działkę
budowlaną.
Podczas  ostatniego zebrania mieszkańców wsi Rejowiec - mieszkańcy
zgłosili wniosek, aby odstąpić od sprzedaży tej  działki  i pozostawić 
ją  do  zagospodarowania na potrzeby  wsi.
O tym, że mieszkańcy mają inny pomysł na zagospodarowanie tej
działki  dowiedziałem się dopiero podczas zebrania mieszkańców.
Zapewniał, że z wolę mieszkańców wsi Rejowiec uszanuje i  będzie się  
z nią liczyć.

 



Następnie wysłuchano opinii  stałych komisji Rady
do projektu  uchwały.

W dyskusji  głos kolejno zabrali:

1. radny  Modlibowski  Jarosław
- zabierając głos pytał się  skąd zrodził się pomysł podziału
działki  w Rejowcu i przeznaczenia  jej części  do  sprzedaży, 
jak nam zaproponowano  w projekcie uchwały.

Burmistrz Miasta i Gminy Tadeusz Kłos
- odpowiadając mówił, że Fundacja  obejmując prowadzenie szkół, 
w tym  również szkoły w Rejowcu nie była zainteresowana całą działką ,
ponieważ na części jej stoi  budynek, który  stanowi zagrożenie
bezpieczeństwa, a zdaniem  budowlańców  budynek nadaje się 
do  rozbiórki. Dlatego postanowiliśmy z całej nieruchomości  
wydzielić część działki i w taki  sposób  powstała  odrębna działka, 
którą zaproponowaliśmy do  zbycia.

radny  Modlibowski  Jarosław
- kontynuując pytał się w jakim  stanie jest świetlica w Rejowcu 
i jak często w ciągu roku  jest użytkowana ?
Uważa, że  wieś Rejowiec  jest  wsią, w której  jest świetlica
i dodatkowo szkoła - więc nierozumie dlaczego  w tej wsi mamy 
inwestować w następny ośrodek  kulturalny. Z budynku szkolnego
mieszkańcy mogą również korzystać - bo tak  jest  spisana umowa 
z Fundacją. Osobiście ten  pomysł uważa  to absurd. Popiera inicjatywę
powstawania świetlic tylko w tych  wsiach gdzie nie ma świetlicy 
lub nie ma szkoły.

2. radny Owczarzak Grzegorz
- uważa, że wieś Rejowiec jeszcze nie zdecydowała o sposobie
zagospodarowania tej  działki -  dlatego  dyskusja jest  przedwczesna.
Powinniśmy  poczekać , aż wieś zdecyduje o  losach tej  działki.
Dodał, że wieś powinna decydować  w sposób  demokratyczny 
o zbyciu nieruchomości.

3. radny  Gronowicz Leszek
- zabierając głos mówił, że przed zbyciem  działki w każdym 
środowisku  powinna być konsultacja z tym  środowiskiem.

 



W bieżącym roku daliśmy  szansę rozwoju  wsi  Rościnno
 - to  dlaczego nie można dać tej  szansy  wsi  Rejowiec. 
Są możliwości pozyskania funduszy poza budżetem gminy  
- to  dlaczego nie próbować. Dlatego  mieszkańcy  wsi prosili  podczas
zebrania Burmistrza o  wstrzymanie decyzji ze zbyciem  tej  nieruchomości
do czasu szerszego skonsultowania sposobu jej zagospodarowania.

4. radny  Bogunia Przemysław
- uważa, że w ubiegłym  roku zainwestowaliśmy 55 tys. zł z budżetu 
gminy na modernizację budynku  szkolnego  w Rejowcu, a wcześniej
został przeprowadzony remont  świetlicy -  dlatego pomysł budowy  nowego
ośrodka kultury  w Rejowcu jest absurdem.

 Jeśli chodzi o  konsultacje  społeczne  - to  dlaczego nie konsultujemy
wszystkich uchwał  przed  ich rozstrzygnięciem.

5. radny  Matuszak  Grzegorz
- zabierając głos mówił, że w Rejowcu  dzieci  i młodzież
nie korzystają z budynku  szkolnego, ani  z świetlicy  wiejskiej.
Prosił, aby  radny  Gronowicz zainteresował się, jak  w czasie ferii
dzieci  uczestniczyły  w zajęciach  świetlicowych.

6. radny  Modlibowski  Jarosław
- w tegorocznym  budżecie zapisane są na wniosek  radnego  
Gronowicza środki  na budowę ubikacji  przy istniejącej świetlicy  
w Rejowcu, czy w tym  roku  pobudujemy ubikacje, a za rok 
będziemy je burzyć - bo  w Rejowcu  zrodzi  się nowy pomysł.

Burmistrz Miasta i Gminy Tadeusz Kłos
- przyznał, iż prawdą jest, że mieszkańcy obecni na zebraniu 
mówili, aby  na tej  działce powstała światlica.
Również prawdą jest, że osobiście ,jak  zarówno Rada staliśmy 
na takim  stanowisku, że we wsiach gdzie są szkoły nie będziemy
inwestować w  świetlice.
Mieszkańcy wsi Rejowiec mówią  /co również  jest prawdą/, że największe
wpływy do budżetu  gminy z tytułu podatku są z wsi  Rejowiec
- dlatego  uważam, że powinniśmy poczekać na opinię mieszkańców wsi
w temacie sposobu  zagospodarowania tej  działki.

7. radny  Biały Paweł
zgłosił formalny wniosek o zamknięcie dyskusji i przystąpienie
do głosowania projektu uchwały

8. radny  Bogunia Przemysław
- wspominał czasy kiedy świetlice wiejskie były w okresie rozkwitu.

 



Obecnie świetlice wiejskie powinny być budowane lub  adoptowane 
tylko w tych  wsiach , gdzie nie ma szkoły lub  innego ośrodka gminnego.

9. radny  Gronowicz Leszek
- odpowiadając mówił, że z chwilą zmiany  systemu  państwa 
świetlice wiejskie i  życie kulturalne na wsi stało się bierne.

W wyniku głosowania wniosek  o  zamknięcie dyskusji
został przyjęty  / jednogłośnie -  14 głosów za/

Rada Miejska Gminy
 (7  głosami za  i  7 głosami  przeciwnymi )
nie podjęła  uchwały w sprawie  zbycia nieruchomości  gruntowej
zabudowanej w Rejowcu obejmującej  działkę nr 89/4 o pow. 0,1224 ha.  
 
Przewodnicząca Rady  Grażyna Szymkowiak
ogłosiła 5 minutową przerwę w obradach sesji Rady.

Po przerwie Przewodnicząca Rady  Grażyna Szymkowiak 
obrady sesji  wznowiła przystępując do omawiania kolejnego  
punktu porządku  obrad.

ad. 16

Burmistrz Miasta i Gminy Tadeusz Kłos
omawiając projekt uchwały wskazał , że z przesłanego przez kancelarię
notarialną wypisu z umowy warunkowej wynika, że dotychczasowy 
wieczysty użytkownik nie zabudowanej działki nr 1361 położonej 
przy ulicy  Akacjowej nr 6  w Skokach w dniu  4 stycznia 2005r. 
sprzedał tą nieruchomość za 17800 zł.
Rada Miejska Gminy Skoki zgodnie z przepisami art. 109 ust.1 pkt.2 
ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o gospodarce nieruchomościami  
może za taka kwotę wykonać przysługujące jej z mocy ustawy prawo
pierwokupu, poprzez złożenie przed notariuszem stosownego 
oświadczenie.
Z wcześniej zawartych umów notarialnych dotyczących  sprzedaży
podobnych działek na terenie miasta Skoki wynika, że zbywani je 
w  zależności od 18- 25 zł/m2 / . W  opisanym wypadku jest to kwota
znacznie wyższa bo 27,90 zł/m2 / na działce znajdują się tylko ławy
fundamentowe budynku /.
Stąd podjęcie uchwały o  rezygnacji z prawa pierwokupu działki nr 1361.

Następnie wysłuchano opinii stałych komisji Rady 

 



do projektu uchwały.

W dyskusji głos zabrał
radny  Modlibowski Jarosław
- prosił o wyjaśnienie, czy z chwilą sprzedaży tej działki Gmina
nadal będzie otrzymywała  opłatę z tytułu użytkowania wieczystego
i od jakiej  wartości  będzie ona pobierana ?

Radca prawny  Urzędu Mirosława Nowakowska
odpowiadając mówiła, że  obecny właściciel  odsprzedaje  prawo
wieczystego użytkowania . Opłatę z tytułu  wieczystego użytkowania
Gmina będzie otrzymywała  nadal , jednak od osoby, która
tą działkę odkupi. Natomiast wielkość opłaty jest ustalona  
na podstawie odrębnych przepisów i  uchwały Rady.

radny  Modlibowski Jarosław
- zabierając ponownie głos stwierdzał, że nie jest  dla niego
ta sprawa zrozumiała, bo Gmina nic z tego nie ma.

Rada Miejska Gminy
p o d j ę ł a 
- po reasumpcji  głosowania
(12  głosami za  i  2 głosami  wstrzymującymi  się )
Uchwałę nr XXXII /195/2005
w sprawie  rezygnacji z prawa pierwokupu użytkowania 
wieczystego działki  nr 1361, położonej przy ul. Akacjowej nr 6 
w Skokach.  
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr 16 do protokółu  sesji  Rady.

ad. 17

Burmistrz Miasta i Gminy Tadeusz Kłos
omawiając projekt uchwały wskazał , że użytek ekologiczny jest  
zgodnie z ustawą o ochronie  przyrody jedną z form ochrony  przyrody,  
a jego ustanowienie następuje min. w drodze uchwały Rady  Gminy.
Zgodnie z przepisami ustawy o  ochronie przyrody użytkami ekologicznymi
są zasługujące na ochronę pozostałości ekosystemów, mających  znaczenie
dla zachowania  unikatowych zasobów genowych i typów środowiska,
jak m.in.: naturalne zbiorniki  wodne, śródpolne i śródleśne oczka wodne,
kępy krzewów i drzew, bagna , torfowiska, wydmy,płaty  nieużytkowanej
roślinności, starorzecza, wychodnie skalne, skarpy, kamieńce oraz
stanowiska  rzadkich lub chronionych gatunków roślin i zwierząt, 
w tym miejsca ich sezonowego przebywania i  rozrodu.

 



Projektowane użytki ekologiczne z gospodarczego  punktu  widzenia
stanowią nieużytki produkcyjne, przyrodniczo są to natomiast bardzo 
cenne obiekty.
Nadleśnictwa Durowo i Łopuchówko zwróciły się z wnioskiem do  Urzędu
Miasta i Gminy  w Skokach o  utworzenie użytków ekologicznych na terenie
swoich nadleśnictw. Po dokonaniu  wizji  lokalnej i przeprowadzeniu
dokumentacji fotograficznej stwierdzono, że wnioskowane tereny spełniają
warunki  aby uznać je niniejszą Uchwałą za użytki  ekologiczne.
Uroczysko Pomarzanki
jest  terenem własności Skarbu  Państwa w zarządzie Lasów Państwowych Nadleśnictwa
Durowo. Teren ten wg. ewidencji gruntów stanowi pastwisko V klasy, w rzeczywistości jest
to teren częściowo zabagniony, w 90 % zarośnięty  wierzbą łozą, również znajdują się tam
skupiska roślinności bagiennej.
Uroczysko Smolarki
jest terenem własności Skarbu Państwa w zarządzie Lasów Państwowych Nadleśnictwa
Łopuchówko. Teren ten wg. ewidencji  gruntów stanowią: łąki VI klasy  i nieużytki.
W rzeczywistości jest to teren trzcinowo- łąkowo- torfowy z kępami drzew
o charakterze naturalnym z trwającymi procesami sukcesji, znajdują się tam także oczka
wodne.
Obydwa te tereny są cenne z przyrodniczego punktu  widzenia ze względu
na bagienny charakter, są to miejsca lęgowe ptactwa wodnego, ostoja
drobnej fauny i dzikiej zwierzyny leśnej.
W związku z powyższym uznanie opisanych wyżej terenów jako użytki
ekologiczne jest  w pełni  uzasadnione.
Pani  Karolina Stefaniak - pracownik  interwencyjny Urzędu
uzupełniając wypowiedź Burmistrza namawiała radnych  Rady  do  uznania
zaproponowanych  przez Nadleśnictwa terenów  za użytki ekologiczne ponieważ
będziemy mogli  wykorzystać je jako  atrakcję  ekologiczną Gminy Skoki.
Ponadto  przedstawiła  kilka zdjęć planszowych uroczyska w Pomarzankach 
i  Potrzanowie -  Smolarki.

Następnie wysłuchano opinii stałych komisji Rady 
do projektu uchwały.

Rada Miejska Gminy
p o d j ę ł a 
(14  głosami za - jednogłośnie )
Uchwałę nr XXXII /196/2005
w sprawie uznania obiektów przyrodniczych za użytki  
ekologiczne.
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr 17 do  protokółu  sesji  Rady.

ad. 18

Przewodnicząca Rady Grażyna Szymkowiak
omawiając projekt uchwały wskazała, że w związku z podjęciem
uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego  Franciszka 

 



Deminiaka zachodzi  również konieczność skreślenia  go ze składu
osobowego Komisji Rewizyjnej, której  był członkiem.

Następnie wysłuchano opinii stałych komisji Rady do projektu 
uchwały.

Rada Miejska Gminy
p o d j ę ł a 
(14  głosami za - jednogłośnie )
Uchwałę nr XXXII /197/2005
w sprawie zmiany Uchwały nr II/6/2002 Rady  Miejskiej Gminy  Skoki 
z dnia 4 grudnia 2002 r. dot. ustalenia składu osobowego oraz wyboru
przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Gminy Skoki
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr 18  do  protokółu  sesji  Rady.

ad. 19

Przewodnicząca Rady Grażyna Szymkowiak
omawiając projekt uchwały wskazała , że w związku z podjęciem
uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego  Franciszka 
Deminiaka zachodzi konieczność skreślenia  go ze składu osobowego 
Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i  Komunikacji, której również był
członkiem.
Następnie wysłuchano opinii stałych komisji Rady do projektu  
uchwały.

Rada Miejska Gminy
p o d j ę ł a 
(13  głosami za i  1 głos wstrzymujący  się )
Uchwałę nr XXXII /198/2005
w sprawie zmiany Uchwały nr II/7/2002 Rady  Miejskiej Gminy  Skoki 
z dnia 4 grudnia 2002 r. dot. ustalenia składów osobowych oraz wyboru
przewodniczących Komisji Rady Miejskiej Gminy Skoki
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr 19 do  protokółu  sesji  Rady.

ad. 20

Przewodnicząca Rady  Miejskiej  Gminy
Grażyna Szymkowiak
poprosiła przewodniczących  stałych  Komisji Rady
o przedstawienie kolejno projektów planów pracy  każdej z komisji
na 2005r.

 



Następnie wysłuchano opinii stałych komisji Rady do projektu 
uchwały.

W dyskusji  głos zabrał

radny  Gronowicz Leszek
zabierając głos  wskazywał, że ma zastrzeżenia do projektu  planu  
pracy  przygotowanego  przez Komisję Rewizyjną.
Osobiście uważa, że plan pracy  powinien  zawierać terminy  posiedzeń,
tematykę oraz informację jakie jednostki organizacyjne gminy będą
kontrolowane.
Proponuje, aby  Rada odstąpiła od zatwierdzania tego planu  pracy 
i  odesłała go do  poprawienia.

radny  Biały Paweł
-  przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  informował, że Statut
Gminy nie określa  w jaki  sposób ma być opracowany plan
pracy  komisji. Statut nie określa również , czy komisja ma pracować 
w terminach tygodniowych, miesięcznych, czy  kwartalnych itp.
Proponowany  plan pracy  Komisji  określa tematykę  jaką
komisja chcę się w 2005 r. zająć, a terminy  posiedzeń będą ustalane
w trakcie roku przez Komisję .

Radca Prawny  Mirosława Nowakowska
potwierdziła, że Statut  Gminy  Skoki nie określa szczegółowo, jak ma wyglądać 
plan pracy.

Rada Miejska Gminy
p o d j ę ł a 
(14  głosami za - jednogłośnie )
Uchwałę nr XXXII /199/2005
w sprawie  zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Miejskiej 
Gminy  Skoki na 2005r.
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr  20  do protokółu  sesji  Rady.

ad. 21

Burmistrz Miasta i Gminy  Tadeusz Kłos
omawiając projekt uchwały wskazał , że w związku z przejściem 
Pana Edmunda Lubawego  na emeryturę i odwołanie go z funkcji  
sekretarza Gminy zachodzi konieczność zmiany  dotychczasowej 
uchwały  w sprawie wyboru  redaktora  naczelnego „Wiadomości  
Skockich”. Burmistrz Miasta i Gminy  zaproponował ponownie 

 



Edmunda Lubawego na  redaktora naczelnego czasopisma 
samorządowego, proponując mu  wynagrodzenie 480 zł brutto 
miesięcznie.

Następnie wysłuchano opinii stałych komisji Rady do projektu 
uchwały.

Rada Miejska Gminy
p o d j ę ł a 
(13  głosami za i  1 głosem wstrzymującym )
Uchwałę nr XXXII /200/2005
w sprawie wyboru redaktora naczelnego czasopisma 
samorządowego pod tytułem „Wiadomości  Skockie” 
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr  21  do protokółu  sesji  Rady.

ad. 22

Burmistrz Miasta i Gminy  Tadeusz Kłos
omawiając projekt uchwały wskazał , że zgodnie z przepisami 
ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym do wyłącznej
właściwości rad gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach
majątkowych.
Działki wyszczególnione w niniejszej uchwale powstały w wyniku podziału
terenu gminnego oznaczonego  numerem 17/2 o pow. 3,6919 ha. 
Przedmiotowy  teren od roku 2004 stanowiły ogrody  działkowe
„Zacisze”, jednak  jego  członkowie podjęli jednogłośnie uchwałę 
o wystąpieniu z Polskiego  Związku Działkowców. Wola wystąpienia
zatwierdzona  została przez Prezydium Krajowej Rady Polskiego 
Związku  Działkowców w Warszawie, a pracowniczy ogród działkowy
„Zacisze” skreślony z krajowego rejestru POD. 
Grunty wchodzące w skład tego ogrodu,  a więc działka nr 17/2 została 
w dniu 10 maja 2004r. zwrócona Gminie Skoki.
Opisana w treści  uchwały  sprzedaż dotyczyła będzie wyłącznie gruntów
44 wymienionych  działek. Zlokalizowane na nich  budynki letniskowe 
jako obiekty  wzniesione przez działkowców  zostaną w umowach
notarialnych opisane i na podstawie wcześniej dokonanych pomiarów
geodezyjnych wprowadzone do  ewidencji gruntów.

Następnie wysłuchano opinii stałych komisji Rady do projektu 
uchwały.

Rada Miejska Gminy
p o d j ę ł a 
(14 głosami za  - jednogłośnie )
Uchwałę nr XXXII /201/2005
w sprawie  sprzedaży działek gminnych  w Sławicy

 



Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr  22  do protokółu  sesji  Rady.

ad. 23

Burmistrz Miasta i Gminy  Tadeusz Kłos
omawiając projekt uchwały wskazał , że działka nr 1146 ma 
powierzchnię  9,854 ha. Część tego  areału - 2,60 ha zajmuje 
oczyszczalnia ścieków. Część od strony północnej, położona 
pomiędzy jezdnią asfaltową ulicy Topolowej,  a jedną z odnóg 
ulicy Polnej stanowi bardzo dobry punkt do ulokowania 
znaczniejszego zakładu produkcyjnego lub innej działalności 
gospodarczej. 
Do Urzędu  Miasta i Gminy  zgłosił się  inwestor informując nas, że jest
zainteresowany kupnem gruntu pod zakład produkujący kosmetyki.
Zapewniając nas jednocześnie o zatrudnieniu
mieszkańców gminy  Skoki, tworząc około  30 miejsc prac.
Dlatego  zaproponowaliśmy mu obszaru około 2,2 ha , który może 
on być sprzedany w całości lub w częściach.
W starym Planie Zagospodarowania Przestrzennego areał
ten oznaczony  był jako tereny przemysłowe. Dzisiaj - pomimo, 
że plan  ten z dniem 1 stycznia 2004r. utracił ważność w Studium 
Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego
określony jest nadal jako „nierolny”.
Cała  północna część działki nr 1146 stanowi tereny zainwestowania
jednostek  osadniczych.

Następnie wysłuchano opinii stałych komisji Rady do projektu 
uchwały.

W dyskusji  głos zabrał
radny  Modlibowski  Jarosław
zabierając głos oświadczył, że pomimo tego iż nie skonsultował
z mieszkańcami osiedla proponowanego  sposobu zagospodarowania
działki na tym osiedlu  - będzie głosował za zbyciem  tego gruntu.

Rada Miejska Gminy
p o d j ę ł a 
(14 głosami za - jednogłośnie)
Uchwałę nr XXXII /202/2005
w sprawie  zbycia gruntu gminnego w Skokach w rejonie
ul. Polnej i ul. Topolowej
Podjęta Uchwała  stanowi załącznik nr  23  do protokółu  sesji  Rady.

 



ad. 24

Interpelacje radnych

1. radny  Gronowicz Leszek
zabierając głos odsyłał przewodniczącego Komisji Rewizyjnej
do definicji  słowa  „plan”  wskazując, że z definicji tej będzie wiedział, 
Pan Przewodniczący, jak powinien wyglądać  plan pracy  komisji.

2. radny  Biały  Paweł
- odpowiadając radnemu ponownie wskazał, że  Statut Gminy
nie określa szczegółowo, co ma zawierać projekt planu pracy komisji.

Radca Prawny  Urzędu  Mirosława Nowakowska
 - jako  uzupełnienie wypowiedzi radnego Białego Pawła 
odczytała  treść  § 67 Statutu Gminy 
cyt.” Komisje stałe działają zgodnie z rocznym planem pracy 
zatwierdzonym przez Radę.”
 
3. radny  Owczarzak  Grzegorz
- zajmując głos wskazał, że nie prawdą jest to co mówi przewodniczący 
Komisji Rewizyjnej i  radca prawny  Urzędu - bo §  97 pkt. 2 Statutu określa
szczegółowo, jak powinien wyglądać plan pracy  komisji ,cyt.:
„Plan przedłożony Radzie musi  zawierać co najmniej:

1. terminy odbywania posiedzeń,
2. terminy i wykaz jednostek, które zostaną poddane kontroli.”

4. radny  Gronowicz Leszek
- prosił o  informację od  Burmistrza Miasta i Gminy  w jaki sposób 
rozlicza się Fundacja „Pomoc Dzieciom  Wiejskim” przekazywanej  
z budżetu  gminy  dotacji na prowadzenie szkół ?  

Burmistrz Miasta  i Gminy Tadeusz Kłos
poprosił  kierownika Referatu Oświaty Panią Alicję Wołkow
o  udzielenie odpowiedzi radnemu.
Alicja Wołkow - kierownik Referatu Oświaty
informowała, że zgodnie z przepisami  ustawy Fundacja otrzymuje dotację 
z budżetu gminy  w ramach  otrzymanej subwencji  oświatowej w przeliczeniu  
na ilość dzieci szkolnych i przedszkolnych.
W dniu  5 styczna br.  została przeprowadzona kontrola sprawdzająca, 
która polegała na sprawdzeniu  ilości dzieci szkolnych i  przedszkolnych
- żadnych nieprawidłowości w tej kwestii nie stwierdzono.

radny Gronowicz Leszek
- udzielone odpowiedzi na jego zapytanie uważał za niewystarczające
i pytał się, dlaczego dotacja rozliczana jest tylko według ilości dzieci ?

 



Burmistrz Miasta  i Gminy Tadeusz Kłos
- rozliczana jest  w taki sposób - bo ustawa o  systemie oświaty
tylko w taki sposób  upoważnia Burmistrza do  rozliczania przekazywanej
dotacji Fundacji.

radny  Matuszak Grzegorz
- odsyłał radnego Gronowicza do przepisów ustawy, które ściśle 
określają sposób przekazywania i  rozliczania dotacji  w ramach  
subwencji oświatowej, jaką Gmina otrzymuje na realizację zadań 
z zakresu  oświaty.
Oświadczał, że Fundacja otrzymuje dotację w przeliczeniu 
na ucznia, a wydawana jest  na realizację  programu  nauczania 
zgodnie z przepisami ustawy o  systemie oświaty.

radny Gronowicz Leszek
- odpowiadając przedmówcy wskazał, że on przepisy ustaw zna.
Przypomniał, że w trakcie pracy nad reformą oświaty  w gminie 
i przygotowywania szkół wiejskich  do przekazania Fundacji
- przedstawiciele Fundacji, a także burmistrz , skarbnik Gminy 
zapewniali i przekonywali radnych  Rady, rodziców, nauczycieli 
oraz wszystkich  mieszkańców, że Fundacja rozliczy się  z każdej
otrzymanej z budżetu gminy złotówki.

Burmistrz Miasta  i Gminy Tadeusz Kłos
poprosił skarbnika Gminy o wyjaśnienie jeszcze raz w jaki  sposób  
może być i  jest  rozliczana Fundacja z przekazywanej dotacji.
Skarbnik Gminy Aleksandra Kamińska
- rozliczamy  dotację zgodnie z przepisami  ustawowymi, tak
jak wyjaśniała już wcześniej  Pani  Alicja Wołkow - kierownik  Referatu
Oświaty w przeliczeniu  na ilość dzieci szkolnych  i przedszkolnych.
Przed otrzymaniem dotacji , co miesiąc Fundacja występuje
z wnioskiem do  Burmistrza o  przekazanie  dotacji  na dany  
miesiąc wraz z  imiennym wykazem ilości  dzieci.
Dodała, że jesteśmy w posiadaniu orzeczenia Sądu  Najwyższego,
które upewnia nas o prawidłowym działaniu.

radny  Gronowicz Leszek
- podsumowując przebieg  dyskusji żałował, że Pani  Skarbnik Gminy 
wcześniej nie uświadomiła  radnych  Rady w jaki sposób będzie 
rozliczała  dotację  dla Fundacji.

radny  Modlibowski Jarosław
- kierował zapytanie do  radnego  Leszka Gronowicza cyt.: „o co Pan 
poeta  pyta, o co  Panu  chodzi, niech Pan nie robi fermetu, 
proszę napisać anonim w Pana stylu”.

 



radny  Owczarzak Grzegorz
zabierając głos mówił, że nie rozumie nagonki grupy radnych 
Rady na  osobę radnego  Gronowicza. 
Radny  Gronowicz  zapytał się tylko Burmistrza o instrument
rozliczania przekazywanej dotacji  Fundacji przez Gminę.
Uzyskał informację, że Gmina takiego  instrumentu nie posiada.

radny  Gronowicz Leszek
- kontynuując dyskusję mówił, że osobiście Go nie dziwi agresja
członków Klubu  Radnych  „Samorządność” - Klub po prostu traci 
władzę w tej  Radzie, a utrata władzy wywołuje agresję.

radny  Modlibowski Jarosław
- polemizując z radnym  Gronowiczem mówił, że Klub „Samorządność” 
wręcz cieszy się, że Pan Gronowicz sam odszedł z Klubu.
 
ad. 25

W wolnych  głosach i  wnioskach:

1. Pan  Franciszek Deminiak
    - mieszkaniec miasta Skoki
- wskazywał, że dziwił się zachowaniem członków Klubu Radnych
„Samorządność”. Osobiście uważa, że dzięki Gronowicza głosami 
wszystko sobie pozałatwialiście.
Dodał, że nie dobrze stało się, iż finanse Fundacji są niejawne,  
- bo miało być tak pięknie i przejrzyście.
Przysłuchując się dyskusji w temacie zbycia działki we wsi Rejowiec, 
uważa, że mieszkańcy powinni, a nawet muszą decydować sami 
o swej wsi, a Rada  powinna poprzeć wolę mieszkańców.

2. Pan Krzysztof Migasiewicz
    - radny  Rady Powiatu  Wągrowiec
    Wiceprzewodniczący  Rady Powiatu
 - zabierając  głos pogratulował  nowo powołanej  Pani  Sekretarz 
Gminy, życząc jej zadowolenia z  pracy, a osobiście satysfakcji  
z pełnienia  funkcji  sekretarza Gminy  Skoki.

Odniósł się również do podjętej przez Radę uchwały stwierdzającej
wygaśnięcie mandatu  radnego  Franciszka Deminiaka.
W imieniu własnym  podziękował Panu  Franciszkowi  Deminiakowi 
za rzetelne wypełnianie funkcji  radnego Rady.
Kończąc zadeklarował  Panu Franciszkowi pomoc w kampanii wyborczej 
podczas kandydowania w wyborach uzupełniających do  Rady.
Ponadto poprosił, aby upewnić go w przekonaniu  przed opuszczeniem  

 



sali obrad - czy dzisiaj  zatwierdzony plan  pracy  komisji  rewizyjnej  
jest  planem zgodnym, czy  nie z  obowiązującym  Statutem , 
gdyż do końca ta kwestia nie została wyjaśniona.

Radca prawny Urzędu  Mirosława Nowakowska
- odpowiadając przeprosiła, że udzielając odpowiedzi oparła się
tylko o § 67, a przeoczyła zapis § 97  Statutu Gminy, gdzie rzeczywiście
ten  §  wskazuje, iż plan pracy  komisji  rewizyjnej powinien  być tak
sformułowany, jak określa § 97  Statutu, który  wcześniej już  zacytował
przepis radny Owczarzak Grzegorz.
Przeprosiła  mówiąc, że  było to  jej przeoczenie.

3. Pan  Alojzy Pacholski   - mieszkaniec miasta Skoki
    Prezes Związku  Wędkarskiego w Skokach
- zabierając głos mówił, że się nie zgadza się z informacjami, 
jakie przekazywała dzisiaj  obecna Pani  z Wielkopolskich Parków
Krajobrazowych Urzędu  Wojewódzkiego  w Poznaniu.
Uważa, że  dzisiaj zatwierdzany „plan”  przez Radę  powinien być
szczegółowo przez wszystkie służby odpowiedzialne przejrzany,  
skonsultowany i  zaopiniowany przed jego  uchwalaniem,
czy  zatwierdzaniem.
Będąc przy głosie  mówił, że  powinien być dostęp do wszystkich 
jezior, zgodnie z przepisami prawa / pas  50 m do  linii brzegowej 
dostępny dla wszystkich mieszkańców/, a jak wygląda to w gminie 
Skoki,  tego przykładem jest jezioro  Włókna -bo zagospodarowano 
za zgodą urzędników tak, że nie ma dostępu do linii brzegowej jeziora.

 ad. 26

Ze względu na wyczerpanie dziennego porządku  
obrad  sesji i  dyskusji Przewodnicząca  Rady Miejskiej 
Gminy Grażyna Szymkowiak  obrady XXXII sesji Rady Miejskiej 
Gminy  w Skokach  zamknęła  o godz.1715 .                                        
                                 

Przewodnicząca  Rady
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                                                      (Grażyna Szymkowiak)

Sekretarz obrad
(Leszek  Gronowicz)

 


